
 

 

 
Vastaus valtuustoaloitteeseen asemakaavoituksen sujuvoittamisesta 
 
Asemakaavoitus- ja rakennuslautakunta 03.12.2024 § 51     
  
 
 

Kokoomuksen valtuustoryhmä on jättänyt valtuustoaloitteen, että Nurmijärvellä hyödynnetään 
jatkossa enemmän ns. nopeutettua asemakaavoitusprosessia, jossa luonnosvaihe jätetään pois ja 
siirrytään aloitusvaiheesta suoraan ehdotusvaiheeseen. Nopeutettua menettelyä voitaisiin 
hyödyntää erityisesti pienissä lautakunnan päätäntävaltaan kuuluvissa asemakaavoissa ja harkitusti 
yritystontteihin liittyvissä asemakaavahankkeissa. 
 
Maankäyttö- ja rakennuslaki (MRL) määrittelee kaavaprosessin vaiheet: vireilletulo osallistumis- ja 
arviointisuunnitelmineen, valmisteluvaiheen kuuleminen, ehdotusvaiheen kuuleminen ja 
hyväksyminen. Edelleen MRL sisältää säännökset osallistumisesta ja asemakaavan 
sisältövaatimuksista, joiden toteutuminen arvioidaan mm. selvitysten avulla. MRL sääntelee 
ehdotusvaiheen kuulemista, mutta valmisteluvaiheen kuuleminen voidaan suorittaa kunkin 
kaavatyön laajuuden ja merkityksen mukaan. Hallintosääntöä muuttamalla valmisteluvaiheen 
osalta on mahdollista sujuvoittaa prosessia. Tällä hetkellä valmisteluvaiheen kuuleminen 
suoritetaan jo aloitusvaiheessa silloin, kun se on kaavan merkittävyyden kannalta mahdollista ja 
tarkoituksenmukaista. 
 
Kaavaprosessissa aikaa tarvitaan selvitysten ja suunnitelmien laadintaan, varsinaiseen 
suunnittelutyöhön sekä kaavahankkeen asiakirjojen laatimiseen. Varsinainen suunnittelutyö tai 
selvityksien ja suunnitelmien kuten katujen ja vesihuollon yleissuunnitelman laatiminen tarvitaan, 
ja niistä ei ole saatavissa aikasäästöjä.  Kaavoitusprosessia voidaan nopeuttaa kunnan hallinnollisen 
prosessin osalta. Tämä voidaan ottaa pohdittavaksi seuraavan kerran hallintosääntöä 
päivitettäessä. Erilaisia prosesseja voidaan erotella esimerkiksi kaavan vaikutusten perusteella. 

 
Esittelijä  

Tekninen johtaja 
 
Esitys  

Asemakaavoitus- ja rakennuslautakunta päättää esittää kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, 
että se päättää 
 
1. hyväksyä edellä annetun vastauksen valtuustoaloitteeseen sekä 
 
2. todeta, ettei valtuustoaloite anna aihetta muihin toimenpiteisiin ja valtuustoaloite todetaan 
loppuun käsitellyksi. 

 
Valmistelija 

yleiskaavapäällikkö Anita Pihala, asemakaavapäällikkö Crista Toivola 
 
Päätös  

Esitys hyväksyttiin. 
 
 
 
 
 

 



 

 

Kunnanhallitus 16.12.2024 § 200       
1432/00.02.00.02/2024    
 
 
 
 
Esittelijä  

Kunnanjohtaja 
 
Esitys  

Kunnanhallitus päättää esittää valtuustolle, että se päättää 
 
1. hyväksyä edellä annetun vastauksen valtuustoaloitteeseen sekä 
 
2. todeta, ettei valtuustoaloite anna aihetta muihin toimenpiteisiin ja valtuustoaloite todetaan 
loppuun käsitellyksi. 
 

Valmistelija 
yleiskaavapäällikkö Anita Pihala, anita.pihala(at)nurmijarvi.fi 
asemakaavapäällikkö Crista Toivola, crista.toivola(at)nurmijarvi.fi 

 
Käsittely 

Arto Hägg esitti Petri Vaulamon, Virpi Rädyn ja Jouni Maijalan kannattamana asian palauttamista 
valmisteluun seuraavin perustein: 
 
Vastaus valtuustoaloitteeseen on ollut valmistelussa yli viisi ja puoli vuotta. Tänä aikana kunnan 
hallintosääntöä on muutettu monta kertaa. 
 
Valmistelun aikana kunnassa on myös asetettu kaavoituksen kehittämisen työryhmä, joka on 
saanut myös työnsä päätökseen valmistelun aikana.  
 
Työryhmä jätti loppuraporttinsa 15.3.2021 ja siinä sivuttiin myös aloitteen sisältämää asiaa. 
 
Vastauksessa tulee selventää, mitä muutoksia hallintosääntöön on jo tehty valmistelun aikana 
käsiteltävän asian osalta ja millä tavoin asemakaavoitusta sujuvoitettu. 
 
Puheenjohtajan tiedustellessa asiaa, kukaan ei vastustanut Häggin palautusesitystä, joten 
kunnanhallitus päätti yksimielisesti palauttaa asian valmisteluun. 

 
Päätös  

Kunnanhallitus päätti palauttaa asian valmisteluun. 
 
 
 


